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Protokół Nr 25/2020 
z XXV Sesji Rady Miasta Nowy Targ 

w dniu 7 grudnia 2020r.  
       
Ad.1 
Zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym (jednolity tekst Dz. U. z 2020 r. poz. 
713 z późń. zm.) Przewodniczący Rady Grzegorz Luberda otworzył obrady XXV Sesji Rady 
Miasta w Nowym Targu o godzinie 13:00.  
Powitał serdecznie Radnych obecnych na sali i połączonych zdalnie, Burmistrza Miasta 
Grzegorza Watychę, Z-ców Burmistrza Panią Joannę Iskrzyńską-Steg i Pana Waldemara 
Wojtaszka. Skarbnika Miasta Łukasza Dłubacza oraz Sekretarza Miasta Zbigniewa Stramę, a 
także wszystkich Naczelników i Kierowników Wydziałów Urzędu Miasta, Dyrektorów 
miejskich jednostek organizacyjnych i Prezesów miejskich spółek, którzy w większości 
śledzą transmisję on-line. Następnie powitał połączonych zdalnie Pana Piotra Łyczko 
Zastępcę Dyrektora Departamentu Środowiska oraz Panią Magdalenę Cygan Przedstawicielkę 
Nowotarskiego Alarmu Smogowego. Powitał także Pana Marka Bochowicza 
Przewodniczącego Nowotarskiej Rady Seniorów. W dalszej kolejności powitał wszystkich 
mieszkańców i przedstawicieli mass mediów oglądających transmisję z XXV Sesji Rady 
Miasta.  
Przewodniczący poinformował, że w związku z pandemią Sesja odbywa się z zachowaniem 
wszystkich zasad bezpieczeństwa nałożonych przepisami prawa.  
Przewodniczący poinformował, że w obradach udział bierze 21 Radnych, z tego 7 radnych  
w trybie zdalnym, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu,  
w związku z tym obrady są prawomocne. 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad.    
3. Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Miasta. 
4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta.   
5. Prezentacja wymagań nowego Programu Ochrony Powietrza Województwa 

Małopolskiego.  
6. Informacja na temat realizacji działań Wydziału GKiOŚ Urzędu Miasta na rzecz poprawy 

jakości powietrza w 2020r. 
7. Przyjęcie apelu w sprawie: funkcjonowania przedsiębiorców w sezonie turystycznym 

2020/2021.  
8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Miasto Nowy 
Targ na lata 2021-2030,  

b) zmiany Uchwały Nr XIV/110/2011 Rady Miasta Nowy Targ z dnia 29 grudnia 2011r. 
w sprawie nadania statutu jednostce budżetowej pod nazwą „Ośrodek pomocy 
Społecznej w Nowym Targu”,  

c) wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu do Porozumienia Międzygminnego 
powierzającego Gminie Miasto Rzeszów przez Gminę Miasto Nowy Targ zadania 
publicznego z zakresu pomocy społecznej,  

d) wniesienia wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki Miejskie Przedsiębiorstwo 
Energetyki Cieplnej Nowy Targ Sp. z o.o.,  

e) oddania w najem lokalu na okres powyżej 3 lat,   
f) przedłużenia umowy najmu,  
g) wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy użytkowania wieczystego nieruchomości 

położonej na ul. Lotników w Nowym Targu,  
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h) ustanowienia nieodpłatnej służebności gruntowej na nieruchomości położonej  
w Nowym Targu,  

i) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Nowy Targ 6.I,  

j) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia wysokości stawki tej opłaty,  

k) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości,  

l) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,  
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi,  

m) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Nowy Targ,   
n) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miasto Nowy Targ na lata 2020-

2030,  
o) zmian Uchwały Budżetowej na 2020r. Nr XVI/178/2019 Rady Miasta Nowy Targ  

z dnia 27 grudnia 2019 roku oraz zmian w budżecie miasta.   
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zakończenie obrad.  
 
Ad.2 
W sprawie zmiany w porządku obrad głos zabrał Przewodniczący Rady Grzegorz Luberda, 
który w związku z pismem Burmistrza z dnia 2 grudnia 2020r. zgłosił wniosek  
o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 8a) projektu uchwały w sprawie: zmiany 
uchwały nr XXIV/267/2020 Rady Miasta Nowy Targ z dnia 16 listopada 2020r. w sprawie 
określenia wzoru formularza deklaracji na opłatę reklamową oraz trybu składania tych 
deklaracji. 
Rada jednogłośnie 21 głosów „za” przegłosowała powyższy wniosek. 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Rada jednogłośnie 21 głosów „za” przegłosowała porządek obrad z wprowadzoną 
zmianą. 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Porządek obrad po zmianie: 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie Sesji. 
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2. Przyjęcie porządku obrad.    
3. Przyjęcie protokołu z XXIV Sesji Rady Miasta. 
4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta.   
5. Prezentacja wymagań nowego Programu Ochrony Powietrza Województwa 

Małopolskiego.  
6. Informacja na temat realizacji działań Wydziału GKiOŚ Urzędu Miasta na rzecz poprawy 

jakości powietrza w 2020r. 
7. Przyjęcie apelu w sprawie: funkcjonowania przedsiębiorców w sezonie turystycznym 

2020/2021.  
8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian uchwały nr XXIV/267/2020 Rady Miasta Nowy targ z dnia 16 listopada 2020r. 
w sprawie określenia wzoru formularza deklaracji na opłatę reklamową oraz trybu 
składania tych deklaracji, 

b) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Miasto Nowy 
Targ na lata 2021-2030,  

c) zmiany Uchwały Nr XIV/110/2011 Rady Miasta Nowy Targ z dnia 29 grudnia 2011r. 
w sprawie nadania statutu jednostce budżetowej pod nazwą „Ośrodek pomocy 
Społecznej w Nowym Targu”,  

d) wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu do Porozumienia Międzygminnego 
powierzającego Gminie Miasto Rzeszów przez Gminę Miasto Nowy Targ zadania 
publicznego z zakresu pomocy społecznej,  

e) wniesienia wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki Miejskie Przedsiębiorstwo 
Energetyki Cieplnej Nowy Targ Sp. z o.o.,  

f) oddania w najem lokalu na okres powyżej 3 lat,   
g) przedłużenia umowy najmu,  
h) wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy użytkowania wieczystego nieruchomości 

położonej na ul. Lotników w Nowym Targu,  
i) ustanowienia nieodpłatnej służebności gruntowej na nieruchomości położonej w 

Nowym Targu,  
j) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Nowy Targ 6.I,  
k) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości stawki tej opłaty,  
l) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości,  
m) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w 
zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi,  

n) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Nowy Targ,   
o) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miasto Nowy Targ na lata 2020-

2030,  
p) zmian Uchwały Budżetowej na 2020r. Nr XVI/178/2019 Rady Miasta Nowy Targ z 

dnia 27 grudnia 2019 roku oraz zmian w budżecie miasta.   
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zakończenie obrad.  
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Ad.3 
Rada w głosowaniu 21 głosów „za” przyjęła protokół z XXIV Sesji Rady Miasta.  
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.4 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza za okres od 16 listopada 2020r. r. do 7 grudnia 2020r. 
w brzmieniu jak w załączniku nr 2 do protokołu przedłożył Burmistrz Grzegorz Watycha. 
 
Ad.5 
Prezentację na temat wymagań nowego Programu Ochrony Powietrza Województwa 
Małopolskiego przedstawił Piotr Łyczko Z-ca Dyrektora Departamentu ds. Programów 
Ekologicznych Urzędu Marszałkowskiego Województwa Małopolskiego. Prezentacja ta 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   
Program Ochrony Powietrza opiera się w dużej mierze na wparciu mieszkańców, by mogli 
wymienić stare kotły. To wsparcie poprzez doradztwo, szybkie kontrole, większą informację, 
szerszą edukację, wsparcie dla osób dotkniętych ubóstwem energetycznym, aby nie zostały te 
osoby bez pomocy. Jakość powietrza jest jednym z najważniejszych priorytetów Światowej 
Organizacji Zdrowia. Badania wskazują, ze mieszkańcy terenów z zanieczyszczonym 
powietrzem ciężej przechodzą zakażenie COViD-19. W związku z tym nie można wstrzymać 
działań na rzecz poprawy jakości powietrza.  
Program ochrony powietrza dla Małopolski zakłada wykaz dla samorządów gminnych. To 
m.in. utworzenie i utrzymanie punktów obsługi programu Czyste Powietrze, zatrudnienie 
ekodoradcy w każdej gminie który będzie miał za zadanie doradztwo dla mieszkańców, 
prowadzenie edukacji ekologicznej oraz obsługa programu Czyste Powietrze, prowadzenie 
akcji informacyjnych oraz obowiązek zamieszczenia na stronie internetowej gminy informacji 
o jakości powietrza i możliwości zgłoszenia ekointerwencji.    
Następnie Pani Magdalena Cygan z Nowotarskiego Alarmu Smogowego przedstawiła krótką 
prezentację, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  Dodała, ze Miasto Nowy Targ ma 
najgorsze powietrze w Polsce, a wynika to z faktu posiadania przez mieszkańców tzw. 
kopciuchów. Zwróciła uwagę, że mieszkając w Nowym Targu codziennie wypalamy paczkę 
papierosów.  
 
W dyskusji głos zabrali: 

 Radna Stefania Drąg- Iłęda zwróciła uwagę, że według podanych informacji połowa 
pieców została wymieniona, a jakość powietrza się nie poprawia. Dodała, że osoby, 
które nadal spalają śmieci w piecach powinny być surowo karane. Stwierdziła, że 
ludzie wymieniają piece na bardziej ekologiczne, ale nadal zostawiają te „kopciuchy” 
do spalania śmieci dlatego potrzebne są drastyczne kroki i wysokie kary, które 
odstraszałyby mieszkańców od takich działań.  

 Pan Piotr Łyczko przypomniał, że za spalanie śmieci grozi mandat 500 zł, sprawa 
może zostać skierowana do sądu, a sąd może nałożyć karę do 5 000 zł.  

 Przewodniczący Rady Grzegorz Luberda przypomniał, że w Nowym Targu zgodnie  
z programem dofinansowania obowiązuje zasada, że warunkiem dopłaty jest pozbycie 
się starego kotła.  
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 Radna Katarzyna Wójcik zwróciła uwagę, że powinno się karać i nagradzać, czyli 
promować tych, którzy we własnym zakresie starają się podejmować działania  
w zakresie poprawy jakości powietrza.  

 Radny Krzysztof Sroka pytał czy w kolejnych latach zaplanowane są również kolejne 
programy wsparcia finansowego dla mieszkańców? Dodał, że Nowy Targ leży  
w terenach górskich i tutaj zima trwa dłużej niż np. w Krakowie.  

 Pan Piotr Łyczko poinformował, że w przyszłej perspektywie finansowej innych  
programów nie będzie tylko program „Czyste powietrze”.   

 Radny Lesław Mikołajski zwrócił uwagę, że ranking dot. poziomu zanieczyszczenia  
w miastach nie jest zbyt miarodajny. Czy nie powinien on przedstawiać ilość 
mikrogramów w ciągu dnia. Chodzi o to, że jakieś miasto przekroczy normę np. przez 
88 dni o 500 razy, a inne miasto 88 razy ale tylko kilka razy, a będą w rankingu na 
tym samym poziomie.  

 Pan Piotr Łyczko zwrócił uwagę, że na wszystkie tego typu rankingi należy patrzeć 
ostrożnie.  

 
Ad.6  
Informację na temat realizacji działań Wydziału GKiOŚ Urzędu Miasta na rzecz poprawy 
jakości powietrza w 2020r. przedstawili pracownicy Wydziału GKiOŚ Pan Sylwester Magiera 
i Pan Mateusz Skupień. Prezentacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  W niniejszej 
prezentacji przedstawiono szereg działań samorządu nowotarskiego w kwestii poprawy 
jakości powietrza. W roku 2017 zlikwidowano 123 piece i kotły, w roku 2018 - 149, a w 2019 
- 185. Do wymiany pozostało zinwentaryzowanych 768 kotłów pozaklasowych.  
Z Regionalnego Programu Operacyjnego pozyskano 2,5 mln. zł. W roku 2020 w budżecie 
zapisano na wymianę kotłów 600 000 zł. podpisano 151 umów z mieszkańcami,  wypłacono 
ok. 140 dotacji, zlikwidowano ok. 2000 kopciuchów, a kwota wypłaconej mieszkańcom 
dotacji przekracza 1 mln. złotych. Podkreślił, że aby powietrze uległo poprawie muszą działać 
w  tym kierunku wszystkie okoliczne gminy.  
 
W dyskusji głos zabrali: 

 Radna Ewa Pawlikowska pytała czy są wyniki przeprowadzonych badań 
termowizyjnych i tych przeprowadzonych w SP Nr 11? 

 Pan Sylwester Magiera poinformował, że wyniki badań w SP Nr 11 były dostępne na 
stronie Krakowskiego Alarmu Smogowego. 

  Radna Ewa Pawlikowska pytała o pracę Ekopatrolu? 
 Pan Sylwester Magiera poinformował, że Ekopatrol jest jeden i składa się  

z parowników Wydziału GKiOŚ. Pracują oni w godzinach pracy urzędu, ale zdążają 
się również interwencje po godzinach pracy. Ewentualnie zgłoszenia są nagrywane na 
sekretarkę i codziennie rano są odsłuchiwane i podejmowane są czynności.  

 Radna Katarzyna Wójcik podziękowała za tą prezentację, bo pokazała ona że miasto 
w miarę możliwości dużo robi w zakresie poprawy jakości powietrza. Zwróciła 
uwagę, że należałoby nawiązać współpracę  w tym zakresie z gminami ościennymi.  

 Pani Magdalena Cygan z Nowotarskiego Alarmu Smogowego poinformowała, że 
próbują oni w jakiś sposób dotrzeć do Radnych sąsiednich gmin, ale jak do tej pory 
gminy te starają się ten temat olewać.  

 Radny Andrzej Swałtek stwierdził, że coś jest nie tak skoro w ciągu 4 lat wymieniono 
700 „Kopciuchów”, część mieszkańców przyłącza się do gazu, a część do MPEC-u,  
a powietrze nadal jest fatalne.  

 Pan Sylwester Magiera poinformował, że kotłów nadal jest jeszcze dużo do wymiany, 
jakość spalanego węgla też pozostawia wiele do życzenia. Dodał, że mieszkańcy, 
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którzy wymieniają kotły z programu muszą stare kotły całkiem zlikwidować, a Ci 
którzy robią to na własną rękę nie muszą i to też jest problem.  

 Radny Leszek Pustówka pytał czy są przeprowadzane kontrole w zakładach pracy? 
 Pan Mateusz Skupień poinformował, że Burmistrz nie ma takich kompetencji lecz jest 

to kompetencja Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska, więc jeśli pojawiają 
się takie zgłoszenia to są do niego przekazywane.  

 Z-ca Burmistrza Joanna Iskrzyńska-Steg stwierdziła, że próbka z jednej stacji 
pomiarowej nie jest raczej miarodajna dla całego miasta i czy nie byłoby celowym, 
aby tych pomiarów było kilka w różnych częściach miasta.  

 Pan Mateusz Skupień poinformował, że oczywiście, że lepiej byłoby gdyby tych stacji 
było kilka, ale jest to decyzja WIOŚ, a jedna stacja to koszt koło 100 000 zł. 

 Radny Szymon Fatla poinformował, że stacja jest jedna, ale bardzo dobre są też 
czujniki zamontowane w różnych miejscach miasta.   

 Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jan Łapsa pytał czy nie lepiej byłoby zamontować 
dodatkowy taki mobilny punkt, bo ten jeden nie jest miarodajny.  

 Burmistrz Miasta Grzegorz Watycha poinformował, że miasto występowało o drugą 
stację mobilną, pokazującą skąd napływają zanieczyszczenia, ale WIOŚ nie ma na to 
środków. Następnie dodał, że podejmując decyzję o zamontowaniu stacji pomiarowej 
w Nowym Targu chciał pokazać mieszkańcom, że powietrze jest złe. Teraz jednak 
okazało się, że Nowy Targ bierze udział w plebiscycie na całą Polskę, a inne miasta, 
które nie mają stacji pomiarowej żyją w przeświadczeniu, że u nich jest dobrze w tej 
kwestii. Stwierdził, że liczył też wraz ze stacją pojawią się środki państwowe na walkę 
ze smogiem, ale tak się nie stało. Miasto zostało odesłane do programu „Czyste 
powietrze”. Dużo pozostaje też do zrobienia w sferze mentalnej, gdyż bardzo trudno 
jest przekonać kogoś do zmiany kopcącego kotła i do zmiany pewnych zachowań. 
Radna Bożena Groń, ile wniosków o ukaranie zostało w 2020r. skierowanych do sądu  
i ile osób zostało ukaranych kwotą 5 000 zł? 

 Pan Sylwester Magiera poinformował, że w 2020r. pobranych zostało 5 próbek, 3  
z nich zostały zbadane i raporty nie potwierdziły spalania odpadów, a 2 próbki są  
w trakcie badania, więc na razie nie było składanych wniosków do sądu.  

 Burmistrz Miasta Grzegorz Watycha poinformował, że w tym roku kontrola  
w budynkach była wstrzymana z powodu sytuacji epidemiologicznej, więc i nie było 
masowych kontroli. Jeśli jednak nawet kara zostaje zasądzona to i tak nie trafia na 
rachunek miasta lecz na rzecz skarbu państwa.  

 
Ad.7  
Projekt apelu w sprawie funkcjonowania przedsiębiorców w sezonie turystycznym 2020/2021 
przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Marek Mozdyniewicz. Poprzez niniejszy apel Rada 
Miasta apeluje do Premiera o uwzględnienie postulatów samorządów gmin górskich, które 
zawierają propozycję uratowania podmiotów gospodarczych przed bankructwem,  
a zatrudnionych pracowników przez utratą pracy i pozbawieniem środków do życia  
w związku z sytuacją związaną z epidemią COViD-19.  
 
Rada poprzez aklamację przyjęła Apel w sprawie: funkcjonowania przedsiębiorców  
w sezonie turystycznym 2020/2021.  
 
Przerwa  
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Ad.8a) 
Projekt uchwały w sprawie zmian uchwały nr XXIV/267/2020 Rady Miasta Nowy Targ  
z dnia 16 listopada 2020r. w sprawie określenia wzoru formularza deklaracji na opłatę 
reklamową oraz trybu składania tych deklaracji przedstawiła Naczelnik Wydziału PiO 
Barbara Kryj-Mozdyniewicz. W uchwale Rady Miasta Nowy Targ z dnia 16-11-2020r.  
w sprawie  określenia wzoru formularza deklaracji na opłatę reklamową oraz trybu składania 
tych deklaracji, został stwierdzony błąd. W załączniku nr 1 jest:  
„podmioty zobowiązane do zapłaty opłaty reklamowej zgodnie z art 17a ust. 3 ustawy  
o podatkach i opłatach lokalnych. Termin składania: deklarację należy złożyć w Urzędzie 
Miasta Nowy Targ w terminie 30 dni od dnia powstania obowiązku uiszczenia opłaty 
reklamowej. Podmioty zobowiązane do uiszczenia opłaty reklamowej są obowiązane 
skorygować deklarację, w razie zaistnienia zdarzenia mającego wpływ na wysokość opłaty 
reklamowej, w terminie 14 dni od dnia zaistnienia tych okoliczności” 
 a winno być 
 „podmioty zobowiązane do zapłaty opłaty reklamowej zgodnie z art 17a ust. 3 ustawy  
o podatkach i opłatach lokalnych. Termin składania: deklarację należy złożyć w Urzędzie 
Miasta Nowy Targ w terminie 14 dni od dnia powstania obowiązku uiszczenia opłaty 
reklamowej. Podmioty zobowiązane do uiszczenia opłaty reklamowej są obowiązane 
skorygować deklarację, w razie zaistnienia zdarzenia mającego wpływ na wysokość opłaty 
reklamowej, w terminie 14 dni od dnia zaistnienia tych okoliczności”. 
W części D2  winno być: termin płatności i kwota opłaty reklamowej .  
 
Komisja Finansów, Gospodarki Komunalnej i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 21 głosów „za” podjęła  Uchwałę Nr XXV/269/2020 w sprawie zmian 
uchwały nr XXIV/267/2020 Rady Miasta Nowy targ z dnia 16 listopada 2020r.  
w sprawie określenia wzoru formularza deklaracji na opłatę reklamową oraz trybu 
składania tych deklaracji. 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.8b) 
Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Gminy Miasto Nowy Targ na lata 2021-2030 Dyrektor OPS Agnieszka Zmarzlińska.  
Diagnoza problemów społecznych występujących na terenie gminy została sporządzona na 
podstawie  materiałów, danych i analiz statystycznych gromadzonych przez instytucje takie 
jak Urząd Miasta Nowy Targ, baza danych regionalnych Głównego Urzędu Statystycznego, 
Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowym Targu oraz wyniki anonimowych ankiet na temat 
występujących w Mieście problemów i oczekiwań.  
Na podstawie zarządzenia Nr 0050.Z.104.2020 Burmistrza Miasta Nowy Targ z dnia 29 
września 2020 r., zostały przeprowadzone konsultacje społeczne Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Gminy Miasto Nowy Targ na lata 2021 - 2030 w formie badania 
opinii mieszkańców oraz kolumny miejskiej w prasie lokalnej. Ponadto projekt dokumentu 
został podany do publicznej wiadomości poprzez opublikowanie na stronach internetowych 
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Urzędu Miasta Nowy Targ oraz Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Targu, a także 
wyłożony w siedzibie Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Targu ul. Kościuszki 8. 
Konsultacje społeczne odbyły się w dniach od 8 października 2020 r. do 21 października 2020 
r. Nie wniesiono uwag do projektu dokumentu w wyznaczonym terminie.  
Opracowany dokument, pozwoli na racjonalizację i efektywną realizację lokalnej polityki 
społecznej oraz wskaże obszary, które w najbliższym czasie powinny stać się przedmiotem 
szczególnej troski władz samorządowych.  
 
Komisja Mieszkaniowa, Opieki Społecznej Zdrowia i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 19 głosów „za” przy 2 głosach wstrzymującym się podjęła Uchwałę 
Nr XXV/270/2020 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Gminy Miasto Nowy Targ na lata 2021-2030. 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, Marek 
Mozdyniewicz, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, Krzysztof Sroka, Andrzej 
Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, Włodzimierz Zapiórkowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Paweł Liszka, Ewa Pawlikowska 
 
Ad.8c) 
Projekt uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr XIV/110/2011 Rady Miasta Nowy Targ z 
dnia 29 grudnia 2011r. w sprawie nadania statutu jednostce budżetowej pod nazwą „Ośrodek 
pomocy Społecznej w Nowym Targu” Dyrektor OPS Agnieszka Zmarzlińska.  
Postępowanie w sprawach z zakresu pomocy materialnej o charakterze socjalnym  
tj. stypendia, zasiłki szkolne dla uczniów zamieszkujących na terenie Gminy Miasta Nowy 
Targ, dotychczas prowadził Wydział Oświaty Urzędu Miasta Nowy Targ.  
Na podstawie Uchwały Nr XXIII/255/2020 z dnia 12 października 2020 roku - Rada Miasta 
Nowy Targ upoważniła Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Targu do 
prowadzenia postępowania i wydawania decyzji administracyjnych w sprawach z zakresu 
świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkujących na 
terenie Gminy Miasta Nowy Targ.  
W związku z powyższym niezbędne jest wprowadzenie stosownych zmian w Statucie 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Targu i podjęcie uchwały w tym zakresie.   
 
Komisja Mieszkaniowa, Opieki Społecznej Zdrowia i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 21 głosów „za” Uchwałę Nr XXV/271/2020 w sprawie zmiany 
Uchwały Nr XIV/110/2011 Rady Miasta Nowy Targ z dnia 29 grudnia 2011r. w sprawie 
nadania statutu jednostce budżetowej pod nazwą „Ośrodek pomocy Społecznej  
w Nowym Targu”. 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
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Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.8d)  
Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie Aneksu do Porozumienia 
Międzygminnego powierzającego Gminie Miasto Rzeszów przez Gminę Miasto Nowy Targ 
zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej Dyrektor OPS Agnieszka Zmarzlińska.  
W związku z interpretacją przepisów prawa podatkowego dokonaną przez Ministra Finansów 
(stanowisko z dnia 10 czerwca 2020 r.) dotyczącą wyjaśnienia kwestii związanej  
z obowiązkiem lub jego brakiem opodatkowania podatkiem od towarów i usług określonych 
czynności wykonywanych przez jednostki samorządu terytorialnego w związku z realizacją 
zadań publicznych w zakresie edukacji publicznej oraz pomocy społecznej, nałożonych na 
JTS odrębnymi przepisami, polegającą na ustaleniu, iż podmioty te w w/w zakresie nie 
występują w roli podatników VAT i tym samym wykonywanie przez nich określonych 
czynności nie podlega opodatkowaniu VAT, dokumenty księgowe stanowiące podstawę 
rozliczeń z tyt. realizacji zawartego Porozumienia Międzygminnego w sprawie zapewnienia 
miejsc w schronisku dla osób bezdomnych w formie faktur zostają zastąpione rachunkiem. 
Tym samym koniecznym staje się zawarcie stosownego Aneksu do Porozumienia 
Międzygminnego, powodującego zmianę jego zapisów w w/w zakresie.  
Zmiana treści Porozumienia Międzygminnego wymaga zgody organów uchwałodawczych 
obu samorządów, co wynika z treści zawartego pomiędzy nimi Porozumienia 
Międzygminnego. 
 
Komisja Mieszkaniowa, Opieki Społecznej Zdrowia i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 21 głosów „za” Uchwałę Nr XXV/272/2020 w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie Aneksu do Porozumienia Międzygminnego powierzającego Gminie 
Miasto Rzeszów przez Gminę Miasto Nowy Targ zadania publicznego z zakresu pomocy 
społecznej.  
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.8e)  
Projekt uchwały w sprawie wniesienia wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki Miejskie 
Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej Nowy Targ Sp. z o.o. przedstawił Z-ca Naczelnika 
Wydziału RUiGN Paweł Maczek.  

Miejskie Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej Nowy Targ Sp. z o.o. w 2018 roku 
podpisało umowę dotacji w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko, na 
modernizację i rozbudowę sieci ciepłowniczych na terenie Miasta. Jednym z głównych 
kryteriów końcowego rozliczenia otrzymanej dotacji jest spełnienie w 2023 roku wymagań 
stawianych dla systemów efektywnych energetycznie. Oznacza to między innymi, iż co 
najmniej 51 % produkowanej przez Spółkę energii musi pochodzić ze źródeł OZE lub/i  
z wysokosprawnej kogeneracji.        
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Podpisana w 2016 roku umowa intencyjna pomiędzy MPEC Nowy Targ Sp. z o.o., 
Gminą Miasto Nowy Targ, Gminą Szaflary oraz Geotermią Podhalańską, o docelowym 
doprowadzeniu do Nowego Targu energii ze źródła geotermalnego oraz otrzymana w 2017 
roku dotacja dla gminy Szaflary na wykonanie nowego odwiertu geotermalnego, dawały 
gwarancję powodzenia realizacji projektu do roku 2023.  
Biorąc pod uwagę powyższe, Gmina Miasto Nowy Targ, na wniosek MPEC Nowy Targ Sp.  
z o.o., po akceptacji proponowanego rozwiązania przez Radę Miasta Nowego Targu, planuje 
podniesienie kapitału zakładowego Spółki poprzez wniesienie w pierwszym etapie prawa 
własności nieruchomości gruntowej potrzebnej do prowadzenia podstawowej działalności 
Spółki.  
W ramach pytań głos zabrali: 

 Radny Paweł Liszka pytał czy teraz już nie ma gwarancji powodzenia projektu do 
roku 2023, o którym jest mowa w uzasadnieniu?. Pytał również jak wygląda obecnie 
sprawa odwiertów?  

 Pan Grzegorz Ratter Prezes MPEC Sp z o.o. poinformował, że w 2016r. gdy 
podpisywano umowę intencyjną wiążącą się z zawiązaniem spółki, która miała 
dystrybuować energię cieplną z nowego odwiertu, zapisy nie mówiły o gwarancji do 
roku 2023r. lecz mówiły o tym że spółka docelowo zostanie zawiązana w momencie 
potwierdzenia parametrów odwiertu. Odwiert się przesunął w czasie z kilku 
powodów, bo badanie niecki pokazało, że odwiert musi być prosty, cała dokumentacja 
projektowa musiała zostać wykonana ponownie. Lada moment będzie ogłoszony 
przetarg na wykonanie tego odwiertu. Temperatura, którą spodziewa się tam osiągnąć 
to 150 stopni.  

 Radny Paweł Liszka pytał ile te działania dot. odwiertu kosztowały do tej pory miasto 
Nowy Targ? 

 Pan Grzegorz Ratter poinformował, że nie kosztowały nic ponieważ Gmina Szaflary 
otrzymała dotację na przeprowadzenie tych działań.  

 Radny Lesław Mikołajski  stwierdził, że obecna uchwała spowoduje podwyższenie 
kapitału zakładowego spółki tylko o kilka procent w stosunku do tego co jest 
wymagane. Jaki jest plan kolejnego dokapitalizowania spółki MPEC i kiedy osiągnie 
spółka te wymagane 15 mln. zł.  konieczne do zawiązania spółki z MPOŚ.  

 Pan Grzegorz Ratter  poinformował, że takie podniesienie kapitału nastąpi poprzez 
objecie przez MPEC udziałów w MZWiK. Obecnie trwa etap zlecania opinii prawnej  
i opinii podatkowe do wykonania takiego ruchu. Później stosowna uchwała zostanie 
przedstawiona Radzie Miasta.    

 
Komisja Finansów, Gospodarki Komunalnej i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 21 głosów „za” Uchwałę Nr XXV/273/2020 w sprawie wniesienia 
wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki Miejskie Przedsiębiorstwo Energetyki 
Cieplnej Nowy Targ Sp. z o.o.  
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
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Ad.8f)  
Projekt uchwały w sprawie oddania w najem lokalu na okres powyżej 3 lat przedstawił Z-ca 
Naczelnika Wydziału RUiGN Paweł Maczek. W związku z wnioskiem Kierownika 
Archiwum Narodowego w Krakowie w sprawie przedłużenia na okres kolejnych 10 lat 
umowy najmu dotyczącej lokalu o pow. 35 m2 w budynku Szkoły Podstawowej Nr 6 im. 
Józefa Rajskiego Burmistrza Nowego Targu na os. Na Skarpie 11 w Nowym Targu, 
wykorzystywanego jako pomieszczenia biurowe przez Archiwum Narodowe w Krakowie 
Ekspozyturę w Nowym Targu, Dyrektor ww. Szkoły w dniu 16 listopada 2020 roku zwróciła 
się z wnioskiem o możliwość przedłużenia umowy najmu dotyczącej przedmiotowego lokalu. 
 
Komisja Finansów, Gospodarki Komunalnej i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 21 głosów „za” Uchwałę Nr XXV/274/2020 w sprawie oddania  
w najem lokalu na okres powyżej 3 lat. 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.8g)  
Projekt uchwały w sprawie przedłużenia umowy najmu przedstawił Z-ca Naczelnika 
Wydziału RUiGN Paweł Maczek. Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 4 im. Króla Kazimierza 
Wielkiego przy ul. Świętego Brata Alberta 35 w Nowym Targu zwrócił się z wnioskiem  
o możliwość przedłużenia umowy najmu z Nowotarską Telewizją Kablową Sp. z o.o., 
dotyczącej części dachu budynku ww. placówki oświatowej, przeznaczonego na lokalizację 
anten przekaźnikowych wraz z niezbędnymi urządzeniami telekomunikacyjnymi do 
rozprowadzania Internetu.  
 
Komisja Finansów, Gospodarki Komunalnej i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 21 głosów „za Uchwałę Nr XXV/275/2020 w sprawie przedłużenia 
umowy najmu. 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.8h)  
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie umowy użytkowania 
wieczystego nieruchomości położonej na ul. Lotników w Nowym Targu przedstawił Z-ca 
Naczelnika Wydziału RUiGN Paweł Maczek. 
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Gmina Miasto Nowy Targ jest właścicielem a Aeroklub Nowy Targ jest użytkownikiem 
wieczystym m. in. działek ewid. nr nr 17531/3, 17533/1 i 17906/11 o łącznej pow. 0,2806  ha  
położonych na ul. Lotników w Nowym Targu opisanych w księdze wieczystej 
NS1T/00103048/4.  
Umowa użytkowania wieczystego nowotarskiego lotniska została zawarta 8 grudnia 1975 
roku. Obecnie zgodnie z miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego NOWY 
TARG 21 (Obszar Lotniska wraz z otoczeniem) przedmiotowe działki położone są w terenie 
o symbolu KDD1 – tereny dróg publicznych dojazdowych i stanowią część ulicy Lotników. 
Rozwiązanie umowy użytkowania wieczystego gruntów nastąpi w ramach regulacji stanu 
prawnego nieruchomości w celu dostosowania do aktualnego sposobu ich wykorzystania. 
Prowadzenie dalszych działań zmierzających do rozwiązania umowy użytkowania 
wieczystego gruntu wymaga podjęcia przez Radę Miasta Nowy Targ przedmiotowej uchwały. 
 
W ramach pytań głos zabrał Radny Paweł Liszka, który pytał czy są jakieś konsekwencje 
rozwiązania tej umowy? 
Z-ca Naczelnika Wydziału RUiGN Paweł Maczek poinformował, że nie ma żadnych 
konsekwencji.  
Komisja Finansów, Gospodarki Komunalnej i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 21 głosów „za Uchwałę Nr XXV/276/2020 w sprawie wyrażenia 
zgody na rozwiązanie umowy użytkowania wieczystego nieruchomości położonej na  
ul. Lotników w Nowym Targu.  
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.8i) 
Projekt uchwały w sprawie ustanowienia nieodpłatnej służebności gruntowej na 
nieruchomości położonej w Nowym Targu przedstawił Z-ca Naczelnika Wydziału RUiGN 
Paweł Maczek. Przedmiotem niniejszej uchwały jest wyrażenie zgody na obciążenie 
nieruchomości oznaczonej jako działki ewid. nr 7028/9, 7028/15 i 7028/18, położonej przy  
ul. Kowaniec w Nowym Targu, ograniczonym prawem rzeczowym, tj. służebnością 
przejazdu, przechodu, przegonu i prowadzenia wszelkich sieci infrastruktury technicznej na 
rzecz każdoczesnych właścicieli działek ewid. nr 7028/10, 7028/11, 7028/12 i 7028/13.  
Z uwagi na fakt, że ustanowienie służebności gruntowej nie wpływa na zmniejszenie wartości 
nieruchomości, proponuje się jej nieodpłatne obciążenie. 
 
Komisja Finansów, Gospodarki Komunalnej i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 21 głosów „za” Uchwałę Nr XXV/277/2020 w sprawie ustanowienia 
nieodpłatnej służebności gruntowej na nieruchomości położonej w Nowym Targu. 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
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Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.8j) 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Nowy Targ 6.I przedstawił Naczelnik Wydziału RUiGN 
Wojciech Watycha. Z wnioskiem o zmianę miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego NOWY TARG 6.I wystąpił Prezes Zarządu Miejskiego Zakładu Wodociągów 
i Kanalizacji w Nowym Targu. Ww. Zakład planuje zrealizować elektrownię fotowoltaiczną  
o mocy nie przekraczającej 800 KW. Inwestycja ta podyktowana jest względami 
ekonomicznymi, a także dbałością o środowisko naturalne. Panele fotowoltaiczne zostaną 
zamontowane na dachach istniejących budynków oraz na gruncie należącym do Miejskiego 
Zakładu Wodociągów i Kanalizacji.  
 
Komisja Finansów, Gospodarki Komunalnej i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 21 głosów „za” Uchwałę Nr XXV/278/2020 w sprawie przystąpienia 
do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Nowy 
Targ 6.I. 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.8k) 
Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty przedstawiła Kierownik Referatu  
ds. Gospodarki Odpadami Elwira Nowobilska-Majewska.  
Na terenie Miasta Nowego Targu proponuje się stawki  za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy  
w wysokości:  

a) 23,00 zł miesięcznie od jednego mieszkańca – stawka dotyczy pierwszych sześciu 
osób zamieszkujących nieruchomość; 

b) 15,00 zł miesięcznie od jednego mieszkańca – stawka dotyczy siódmej i każdej 
kolejnej osoby zamieszkującej na  nieruchomości w ramach jednego gospodarstwa 
domowego; 

c) 50,00 zł miesięcznie od jednego mieszkańca, w przypadku jeśli właściciel 
nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób 
selektywny – stawka opłaty podwyższonej. 

Stawki te pozostają na ty samy poziomie co w roku 2020, jednak zmianie ulegają stawki 
od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne, na których odpady są zbierane i odbierane w sposób selektywny, ustala się 
miesięczną stawkę za worek: 

1) 0,06 m3 –  9,08 zł, 
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2) 0,08 m3 – 12,12 zł, 
3) 0,12 m3 – 18,19 zł, 
4) 0,24 m3 – 36,38 zł. 

Od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 
komunalne, na których odpady są zbierane i odbierane w sposób selektywny, ustala się 
miesięczną stawkę za pojemnik o pojemności: 

1) 1,1 m3   –  58,20zł, 
2) 2,2 m3   –  116,40 zł, 
3) 5 m3     –   264,50 zł, 
4) 7 m3     –   370,30 zł, 
5) 10 m3    –   520,90 zł, 

Od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają 
odpady komunalne, w przypadku jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku 
zbierania odpadów w sposób selektywny, ustala się miesięczną stawkę opłaty podwyższonej 
za worek o pojemności: 

 
1) 0,06 m3 – 27,24 zł, 
2) 0,08 m3 – 36,36 zł, 
3) 0,12 m3 – 54,57 zł, 
4) 0,24 m3 – 109,14 zł, 
 

Od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają 
odpady komunalne, w przypadku jeżeli właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku 
zbierania odpadów w sposób selektywny, ustala się miesięczną stawkę opłaty podwyższonej 
za pojemnik  o pojemności: 
 

1) 1,1 m3 – 174,60 zł, 
2) 2,2 m3 – 349,20 zł, 
3) 5 m3   –  793,50 zł, 
4) 7 m3    – 1 110,90 zł, 
5) 10 m3    – 1 562,70 zł 

 
W ramach pytań głos zabrał Radny Paweł Liszka, który pytał czy była przeprowadzona 
analiza naliczania opłat za śmieci np. według ilości zużycia wody? 
Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Elwira Nowobilska-Majewska poinformowała, 
że była taka analiza, ale większość wspólnot nie wyraziło chęci przejścia na taką metodę.  
Radny Paweł Liszka pytał, które wspólnoty były brane pod uwagę, prosił również o raport  
z przeprowadzonej analizy. 
Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Elwira Nowobilska-Majewska poinformowała, 
że raport zostanie radnemu udostępniony. 
 
Komisja Finansów, Gospodarki Komunalnej i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 20 głosów „za” Uchwałę Nr XXV/279/2020 w sprawie wyboru 
metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
wysokości stawki tej opłaty.   
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 



 15 

Kret, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, Marek 
Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Liszka 
 
Ad.8l) 
Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości  
przedstawiła Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Elwira Nowobilska-Majewska.  
Na podstawie przepisów ustawy o utrzymaniu w czystości i porządku w gminach określono 
nowe wzory deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Nowe wzory deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
wynikają z dostosowania deklaracji do zapisów Regulaminu utrzymania czystości na terenie 
miasta Nowy Targ. Ponadto do deklaracji wprowadzona została klauzula RODO.  
 
W ramach pytań głos zabrała Radna Stefania Drąg-Iłęda, która pytała czy członkowie 
spółdzielni też muszą składać tą deklarację? 
Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Elwira Nowobilska-Majewska poinformowała, 
że nie, bo te deklaracje będą obowiązywały od stycznia 2021r. i będą dotyczyć 
przedsiębiorców.  
 
Komisja Finansów, Gospodarki Komunalnej i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 21 głosów „za Uchwałę Nr XXV/280/2020 w sprawie określenia 
wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właściciela nieruchomości. 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.8m) 
Projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 
odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi przedstawiła Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Elwira 
Nowobilska-Majewska. W zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę, 
której wysokość określa odrębna uchwała, Gmina Miasto Nowy Targ odbierze odpady 
komunalne zebrane w określonych pojemnikach/ workach następujących rodzajów odpadów 
komunalnych: 
1) papier, 
2) metale, tworzywa sztuczne, opakowania wielomateriałowe, 
3) szkło, 
4) odpady ulegające biodegradacji, ze szczególnym uwzględnieniem bioodpadów, 
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5) popiół i niesegregowane (zmieszane odpady komunalne) 
Ponadto biorąc pod uwagę, że mieszkańcy przestrzegają zasad segregacji wprowadzono 
zmianę polegającą na zwiększeniu częstotliwości odbioru frakcji papier oraz szkło  
z zabudowy jednorodzinnej, gdzie wystawione w odpowiednio oznakowanych przez 
mieszkańców workach odbierane będą z częstotliwością raz w miesiącu równocześnie.  
 
Komisja Finansów, Gospodarki Komunalnej i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 21 głosów „za” Uchwałę Nr XXV/281/2020 w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.8n) 
Projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Nowy Targ komunalnymi przedstawiła Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Elwira 
Nowobilska-Majewska. W związku z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 
w gminach gdzie nie nałożono obowiązku wydzielania frakcji popiołu oraz przestrzeganiem 
przez mieszkańców prawidłowych zasad segregacji, w celu ograniczenia kosztów odbioru 
odpadów komunalnych z terenu Gminy Miasto Nowy Targ wprowadza się następujące 
zmiany dotyczące gromadzenia odpadów. 
1) Wprowadza się połączenie frakcji popiołu z frakcją niesegregowane (zmieszane) odpady 
komunalne; 
2) Wprowadza się zmianę związaną z częstotliwością odbioru frakcji papier oraz szkło nie 
rzadziej niż raz w miesiącu w workach odbieranych w tym samym dniu.  
 
Komisja Finansów, Gospodarki Komunalnej i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 21 głosów „za” Uchwałę Nr XXV/282/2020 w sprawie regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Nowy Targ. 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Paweł Liszka, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, 
Marek Mozdyniewicz, Ewa Pawlikowska, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, 
Krzysztof Sroka, Andrzej Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik, 
Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.8o) 
Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miasto Nowy 
Targ na lata 2020-2030 przedstawił Skarbnik Miasta Łukasz Dłubacz. Przedmiotowym 
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projektem uchwały dokonuje się zmian w zakresie przedsięwzięć wieloletnich zgodnie  
z uzasadnieniem. Zmiany te związane są ze zmianą harmonogramu realizacji poszczególnych 
przedsięwzięć.  
 
Komisja Finansów, Gospodarki Komunalnej i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 18 głosów „za” przy 3 głosach wstrzymujących się podjęła Uchwałę 
Nr XXV/283/2020 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miasto 
Nowy Targ na lata 2020-2030. 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
Kret, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, Marek 
Mozdyniewicz, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, Krzysztof Sroka, Andrzej 
Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Paweł Liszka, Ewa Pawlikowska, Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.8p) 
Projekt uchwały w sprawie zmian Uchwały Budżetowej na 2020r. Nr XVI/178/2019 Rady 
Miasta Nowy Targ z dnia 27 grudnia 2019 roku oraz zmian w budżecie miasta przedstawił 
zgodnie z uzasadnieniem Skarbnik Miasta Łukasz Dłubacz. Najpierw zgłosił autopoprawkę 
polegającą na wprowadzeniu nowej pozycji zmian po stronie dochodów, zwiększenie  
o 384.190 zł planowanych dochodów z tytułu subwencji oświatowej. Ministerstwo Finansów 
przyznało dodatkowe kwoty subwencji, w tym kwota 205.319 zł związana ze wzrostem liczby 
uczniów. Kwota 153.000 zł na dofinansowanie zakupu usług dostępu do internetu i zakup 
sprzętu dla nauczycieli. Kwota 25.871 zł na dofinansowanie odpraw dla zwalnianych 
nauczycieli.  
Druga zmiana dotyczy zmiany planowanych przychodów i rozchodów w związku z zamiarem  
przedterminowej spłaty kredytów na łączna kwotę 1 300.000 zł.  
 
W ramach pytań głos zabrał Radny Andrzej Swałtek pytał o zmniejszenie o 480 000 zł 
środków na budowę PSZOK. Pytał w jakiej lokalizacji Nowego Targu będzie ten punkt? 
Kierownik Referatu ds. Gospodarki Odpadami Elwira Nowobilska-Majewska poinformowała, 
że nowy PSZOK będzie budowany przy ul. Jana Pawła II 115, a w związku z tym, że obecnie 
urząd jest w trakcie rozstrzygnięcia przetargu  trzeba zadecydować, czy przez najbliższy rok 
PSZOK będzie tymczasowo w innym miejscu czy od razu tam przy ul. Jana Pawła II gdzie 
będzie docelowo budowany. 
 
Komisja Finansów, Gospodarki Komunalnej i Rozwoju pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.  
 
Rada w głosowaniu 17 głosów „za” przy 3 głosach przeciw i 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła wraz z autopoprawką Uchwałę Nr XXV/284/2020 w sprawie zmian Uchwały 
Budżetowej na 2020r. Nr XVI/178/2019 Rady Miasta Nowy Targ z dnia 27 grudnia 2019 
roku oraz zmian w budżecie miasta.   
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Stefania Drąg-Iłęda, Szymon Fatla, Bartłomiej Garbacz, Ewa Garbacz, Bożena Groń, Artur 
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Kret, Grzegorz Luberda, Jan Łapsa, Agata Michalska, Lesław Mikołajski, Marek 
Mozdyniewicz, Leszek Pustówka, Jacenty Rajski, Danuta Sokół, Krzysztof Sroka, Andrzej 
Swałtek, Danuta Szokalska-Stefaniak, Katarzyna Wójcik 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Paweł Liszka, Ewa Pawlikowska, Włodzimierz Zapiórkowski 
 
Ad.9 
Interpelacje i zapytania:  
1. Przewodniczący Rady Grzegorz Luberda złożył interpelację w sprawie przystąpienia do 
projektowania kanalizacji na os. Niwa. 
2. Radny Andrzej Swałtek zwrócił uwagę na problem jaki pojawia się przy wyjeździe  
z Rynku w kierunku ul. Kościuszki, a mianowicie w związku z naprawą nawierzchni wyjazd 
ten został zagrodzony i w Rynku postawiono znak zakazu wjazdu dlatego autobusy MZK 
jeżdżą objazdami, a tu okazuje się, że pomimo znaku kierowcy nadal jeżdżą i barierki są 
odsunięte.  
Kierownik Referatu ds. DiT Marcin Dziadkowiec poinformował, że zna doskonale ten 
problem bo sam wielokrotnie te barierki przestawiał zamykając wjazd do ul. Kościuszki  
i wielokrotnie spotkał się z atakami ze strony kierowców, ale zgodnie z informacją 
wykonawcy prace mają być zakończone do końca tygodnia.  
3. Wiceprzewodniczący Rady Jan Łapsa złożył interpelację w sprawie uzupełnienia kostki 
brukowej na poboczu jezdni na Rondzie im. Rotmistrza Pileckiego. 
4. Radna Ewa Pawlikowska złożyła zapytania w sprawach: 
a) udzielenia informacji czy został ogłoszony nabór wniosków na stypendia sportowe, jeżeli 
nie to czy będzie i kiedy?, 
b) kosztów poniesionych na dostosowanie schroniska Koliba na Łapsowej Polanie do 
wymogów sanitarnych, 
c) kosztów sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji; 
d) kosztów poniesionych na zamalowanie oznakowania poziomego, a postawienie 
oznakowania pionowego z drugiej strony przy ul. Kolejowej, 
oraz interpelacje w sprawach:   
e) sporządzenia i upublicznienia w odpowiedziach na interpelacje wykazu podmiotów, od 
których zakupiono maseczki; 
f) otwarcia poczekalni dla podróżujących na dworcu PKP;  
g) środków przeznaczonych w roku 2019 na zadanie opisane w programie pn. „Zwiększenie 
dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od alkoholu”, 
5. Radny Paweł Liszka złożył interpelacje w sprawach: 
a) terminowego zamieszczania odpowiedzi na interpelacje na stronie internetowej miasta, 
b) stworzenia ogrzewalni dla osób bezdomnych i potrzebujących na okres zimowy, 
c) przyspieszenia prac nad budową sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 2 im. 
Mikołaja Kopernika w Nowym Targu; 
d) zajęcia stanowiska przez Burmistrza w sprawie budowy Centrum Sportów Lodowych do 
końca obecnej kadencji, 
e) podjęcia działań mających na celu doprowadzenia do przyjęcia uchwały Rady Miasta  
w zakresie inicjatywy lokalnej, 
oraz zapytanie w sprawie podania wyniku przeprowadzonych analiz dotyczących wyboru 
metody naliczania opłaty za śmieci, przesłanie raportu z tej analizy. 
6. Radny Szymon Fatla złożył interpelację w sprawie południowej obwodnicy Nowego 
Targu.  
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7. Radna Katarzyna Wójcik apelowała, aby słupy ogłoszeniowe na mieście, które są 
obecnie puste wykorzystać na wywieszenie plakatów, informacji na temat walki ze smogiem  
i wymiany kotłów.  
 
Ad.10 
Wolne wnioski i informacje: 

 Radna Ewa Pawlikowska prosiła o wyczyszczenie ścieżki rowerowej w lesie Bór, 
ponieważ jest bardzo zabrudzona błotem podobnie jak droga w związku z pracami nad 
obwodnicą.  

 Kierownik Referatu ds. DiT Marcin Dziadkowiec poinformował, że pismo w tej 
sprawie zostało wysłane już do wykonawcy i do Powiatowego Zarządu Dróg.  

 Radna Ewa Pawlikowska prosiła o usunięcie torów kolejowych w lesie Bór.  
 Radny Jacenty Rajski w imieniu mieszkańców prosiło naprawę studni na roku  

ul. Długiej i Kazimierza Wielkiego.  
 
Na koniec Przewodniczący Rady Miasta Grzegorz Luberda poinformował, że ostatnia w tym 
roku XXVI Sesja Rady Miasta odbędzie się 28 grudnia 2020r. Następnie złożył wszystkim 
życzenia Świąteczne.  
 
 
Ad.11 
O godzinie 17:00 Przewodniczący Rady Grzegorz Luberda zamknął XXV Sesję Rady Miasta 
Nowy Targ. 
 
        Przewodniczący Rady Miasta 
Protokołowała: 
mgr Renata Chmielak                       mgr Grzegorz Luberda 
 


